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PROTOKOLL fra møte i Klassifiseringsutvalget for reinsdyrslakt 

Møte: Nr. 01.2022, Møte i Klassifiseringsutvalget for reinsdyrslakt 

Dato/ sted: Torsdag 11. Mai 2022 på Teams 

Deltok: John Anders Lifjell, Per Mathis Oskal, Johan Buljo og Lars Jonas 

Fjellheim  

Ikke deltatt: Erik Westum (vara) og Nils Mikkel Somby (vara) 

Sekretariat: Morten Røe og Torunn Håseth 

 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 11. Mai 2022 

Sak nr.: 

01.2022 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 

Godkjenning av møteinnkallingen 
Det var ingen kommentarer til møteinnkallingen. Det var ingen saker til eventuelt. 

 

Vedtak i sak 13.2022: Møtet var lovlig innkalt. 
 

 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 11. Mai 2022 

Sak nr.: 

02.2022 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall vedlegg: 
1 

 

Protokoll fra siste møte, torsdag 1. Juli 2021 
Leder for klassifiseringsutvalget la fram et endret forslag til vedtaket. Dette forslaget 

ble enstemmig godkjent. 

 
Protokollen fra siste møte, torsdag 1. Juli 2021 ble godkjent. 
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Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Tirsdag 11. Mai 2022 

Sak nr.: 
03.2022 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Evaluering av slaktesesongen 2021/ 2022 
Morten Røe orienterte om siste sesong sett ifra Animalia sin side. I juni 2021 bedømte 

Animalia 100 slakt på Stensaas som grunnlag for valg av likning for beregning av 

klasse. Vi testet ut 3 likninger. Testen endte opp med å foreslå overfor Klassifiserings-

utvalget ei likning som inneholdt fettgruppe som en faktor. Ei likning for klasse, som 

ikke inneholdt fettgruppe kom dårligst ut. De to elementene fra den sesongen, et 

tillegg for rein fra Finnmark og en justering av klassen i forhold til tidspunkt i 

sesongen ble tatt bort fra årets likning. Klassifiseringsutvalget gikk inn for den beste 

likninga, ei likning som innehold fettgruppe som en faktor. 

 

Testene i juni 2021 ble gjennomført på tinte slakt, slakt som var bedømt ordinært ved 

klassifisering på slaktetidspunktet. Når en sammenlikner alle bakgrunnstallene fra 

klassifisering opp mot resultatene fra testene på Stensaas, kan en regne ut et statistisk 

måltall, «Gjentaksgrad», som er et måltall for samsvar mellom tallene fra de to 

testene. Disse gjentaksgradene er svært høye, 99,8% for vekt, 99,4% for lengde og 

94,2% for K-faktor. Dette viser at slakteriene er svært nøyaktig i sitt klassifiserings-

arbeid og at resultatene fra klassifiseringen er kvalitetsmessig gode. 

 

Animalia påpekte at inneværende sesong er den beste, rent kvalitetsmessig siden 

Animalia gikk inn og har ledet klassifiseringsarbeidet, siden 2015. Uten å konkludere 

så ble det stilt spørsmål om dette blant annet kunne skyldes klassifiseringsarbeidet, 

slik vi har sett for andre dyreslag. 

 

Animalia har under sesongen 2021/2022 kontrollert klassifiseringen av 2799 slakt 

hvilket utgjør 4,2 % av alle. Hensikten med kontrollene er å få et bilde på hvor god 

klassifiseringen er. Klassen fastsettes ved hjelp av likning, som inneholder faktorer 

som registreres på slaktelinja, som vekt, lengde, K-faktor, fettgruppe, kjønn og alder. 

K-faktor er en konsekvens av slaktets vekt og lengde. De tre siste variablene 

bestemmes av trente klassifisører og operatører. Det er viktig å kontrollere likninga 

som blir brukt, at det fungerer etter hensikten. Sammenliknet med kontrollresultatene 

fra forrige sesong har vi hatt en framgang både for klasse og for fettgruppe. Spesielt 

for fettgruppe har det vært positivt med at den har blitt fastsatt av en trent klassifisør 

istedenfor å bli beregna i slakteterminalen, slik den ble i 2020/2021 sesongen.  

 

Johan Buljo synes resultatene er rimelig gode. Sesongen 2021/2022 ble gjennomført 

på en god måte. Han sier videre at de vil fortsette med vektprising. Han tok opp igjen 
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tidligere innspill overfor Landbruksdirektoratet, hva de skal gjøre hvis det ikke er 

strøm i anlegget og reingjerdet er fullt av rein.  

 

Johan mente videre at det er de gode beitene i inneværende sesong som bidro til de 

gode resultatene, ikke nødvendigvis klassifiseringssystemet. Han konkluderte med at 

kommende sesong ikke kommer til å bli spesielt bra, på grunn av det dårlige 

vinterværet som har vært, for reinsdyra. Reineierne har blitt flinkere til å takle 

værmessige kriser for reinen, men at uansett vil slike år påvirke slaktkvaliteten. Det 

kan ta flere år etter slike kriser å bygge den opp igjen. Johan savnet i sakspapirene 

kontrollresultatene fordelt på kjønn. 

 

Morten Røe kommenterte at Meats har utvikla et «hjul» som muliggjør raskere 

lengdemåling under klassifiseringen, sammenliknet med dagens system.  

 

Lars Jonas Fjellheim var fornøyd med det nye systemet, positiv utvikling i forhold til 

tidligere år. De har hatt møte med reineiere og møter misnøye hos noen. Han 

poengterer at kommunikasjon og prissetting er svært viktig. De har gjort noen 

sammenlikninger mellom gammelt og nytt prissystem, der det nye er prissetting etter 

EUROP. De aller fleste av deres reineiere kom best ut etter EUROP. Noen sliter med å 

skille klasse og vektresultat og at det er vanskelig å se for noen at slakt på 25 kg kun 

skal oppnå klasse O. Han uttrykte også vanskeligheten med å formidle tall. 

 

Per Mathis Oskal uttrykte at han var fornøyd med det nye systemet. Viktig med fokus 

på riktige klasser. Han var også fornøyd med subjektiv fettgruppefastsettelse. Han 

poengterer også viktigheten av riktig slaktetidspunkt for reinen, for å oppnå gode 

klassifiseringsresultater. Viktig å få ut det budskapet som utvalget kom fram til i dag. 

 

Både Tone Seppola og Torunn Håseth uttrykte viktigheten av god kommunikasjon. 

Viktig å klarlegge målgrupper. Kortsiktig kan innlegg i bladet Reindriftsnytt være 

viktig. Det kommer ut nå før sommeren. De gir ut 2 nummer per år. 

 

John Anders Lifjell var fornøyd med resultatene fra sesongen 2021/22. Vi er på rett 

vei. Det har vært positivt med en overgang til subjektiv fettgruppefastsettelse, men at 

det er viktig å fokusere på riktig bruk av denne skalaen. Han stilte spørsmål ved 

hvordan vi skulle få dette til spesielt ved mindre slakterier. 

 

Han uttrykte videre av vi må forberede neste steg i prosessen, kommunikasjon, 

spesielt mot avtalepartene og reineierne. Slakteriene har tilpasset seg det nye systemet 

og er i stor grad fornøyd med det. 
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Vedtak i sak 03.2022: Klassifiseringsutvalget var fornøyd med 

gjennomføringen av sesongen 2021/2022. Vi er på rett vei. Det var skepsis til 

innføring av subjektiv fettgruppefastsettelse før sesongen. Klassifiserings-

utvalget er fornøyd med gjennomføringen, men mener at det er et potensiale for 

forbedring. 

 

Det må forberedes et nytt møte i Klassifiseringsutvalget hvor det må være fokus 

på «hvordan kommunisere». Det ønskes innspill på dette til neste møte. Kan 

være aktuelt å dra til oss eksterne i denne prosessen.  

 

 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Tirsdag 11. Mai 2022 

Sak nr.: 

15.2022 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Eventuelt 
Det var ingen saker under eventuelt. 

 

Vedtak i sak 15.2022:  

 

 

 


